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Önkormányzati hírek
• Tájékoztatom a falu lakosságát, hogy a legutóbbi képviselőtestületi ülésen alpolgármesternek választották Vajainé 

Szijártó Margitot. A képviselő még ezen az ülésen letette az esküt. 
• Még 2020-ban az Együtt a Jövőért Halimbán Egyesület sikeresen pályázott a Magyar Falu Programba. Az elnyert 4 

millió forintos támogatásból a Petőfi S. u. 18 szám (önkormányzat épület és a pedikűrös között lévő ház) alatti épület 
komplett külső felújítása kezdődött meg. 2021-ben újabb Magyar Falu Civil 
pályázat keretében további 4.000.000 Ft-ot nyert az egyesület. Ebből az 
összegből az egyesület folytatta a felújítást. A civil szervezet és az 
önkormányzat tervei szerint, a későbbiekben itt kapna majd helyet a Bauxit 
bányászati múzeum.

• A tavalyi évben megkezdődött az ebek összeírása. A közeljövőben a 
nyilvántartásba került ebek tényleges egyeztetése fog megtörténni. A hatályos 
törvény értelmében felhívjuk mindazon magánszemélyek figyelmét, akik 
Halimba Község közigazgatási területén ebet tartanak, hogy bejelentési 
kötelezettségüknek írásban tegyenek eleget. A nyomtatvány a 
https://www.facebook.com/Halimba, a halimba.hu oldalról is letölthető és a 
Hivatalban is beszerezhető.

• Örömmel osztom meg a lakossággal, hogy Dr. Szalai Miklós Esperes úr 
írógépe, egy – neki ajándékozott - Halimbát ábrázoló kép és egy jegyzetfüzet 
került az önkormányzat birtokába. Ez utóbbi a könyvének korai vázlata.

Kovácsné Véber Eszter sk polgármester

Tisztelt Halimbaiak, Kedves Ügyfeleink!

Tájékoztatom a Nyirádi Közös Önkormányzati Hivatal Halimbai Kirendeltségéhez fordulókat, hogy a járványügyi 
veszélyhelyzetre tekintettel elrendelt, személyes ügyfélfogadási korlátozást (szünetelést) 2021. szeptember 13. napjától 
feloldom. 
Ennek megfelelően a személyes ügyfélfogadás a fenti címünkön, a korábbi időrendi beosztásban válik elérhetővé.
Amennyiben a Hivatal épületében a megfertőződés kockázatát csökkentő egyéb óvintézkedést vezetek be, vagy ilyet 
jogszabály előír, úgy arra a bejáratnál felhívjuk a belépők figyelmét.

Szívesen találkozunk Önökkel és segítünk ügyeik intézésében, ugyanakkor bátorítok mindenkit arra, hogy - amikor csak 
módja van rá - használja az internetes, valamint a telefonos ügyintézés lehetőségét. Ezzel az általános járványügyi 
kockázat is csökkenthető, és a felszabaduló munkaidőben kollégáim hatékonyabban tudják intézni az Önök ügyeit. 
Köszönöm eddigi türelmüket, megértésüket.

   Tisztelettel: dr. Giba Zoltán jegyző

Ügyfélfogadás ideje: 
 -hétfő, kedd, szerda: 8-12.00 12.30-15.30 
- csütörtök: NINCS ügyfélfogadás 
- péntek: 8.00-13.30

„Legszebb konyhakertek” verseny eredményhirdetése

A falunapi programsorozat egyik eseménye volt a Legszebb konyhakertek 
program eredményhirdetése. Kovácsné Véber Eszter polgármester a program 
koordinátora dicsérettel beszélt a benevezett kertekről. A verseny résztvevőit két 
kategóriában, díjakkal és oklevéllel jutalmazták: Közösségi kategóriában a 
Hársfa Óvoda és Mini Bölcsőde első helyezést kapott. Normál kert kategóriában 
Vajai Fanni és Vajai Ernő kertje második helyezést ért el. Különdíjat kapott Poór 
István és felesége Poór Istvánné Viol kertje. Az idei évben több első helyezett kert 
is lett: Tűzhányó Ferenc és neje, Kollár Jánosné, Torma Istvánné és az országos 
elismerésre is felterjesztett Géczi Kornél, Pilter János és neje kertje. Gratulálunk 
a kerttulajdonosoknak! (SA)

Tanévnyitó az iskolában

Augusztus 31-én délután tartotta az általános iskola tanévnyitó ünnepségét. A 
Himnusz hangjai után Rosta Rebeka 8. osztályos tanuló köszöntötte a megjelenteket. 
Majd az iskola diákjai verssel és dallal búcsúztak a szünidőtől. Ezután Nagy Noémi 
intézményvezető vette át a szót, s beszédében, a nyár legemlékezetesebb Erzsébet 
tábori pillanatainak felidézése mellett, sportszerető ember révén, az olimpiai 
versenyzők hosszú ideig kitartó felkészülését és teljesítményüket hozta a diákok elé 
példaként:
- Ezek a fiatalok, akik az idén nyáron, az olimpián szerepeltek, már gyermekkorukban 
sok mindenről lemondtak, csak azért, hogy évek múlva ilyen sikeres eredményeket 
érjenek el. Valószínűleg nem jártak minden hétvégén bulikba, nem ittak alkoholt, de 
talán még a barátaikkal is ritkábban találkoztak, mint ahogy szerették volna. De 
mindezt miért is tették? – tehetjük fel a kérdést. Azért mert volt egy céljuk, ami 
motiválta őket, és hajlandóak voltak ezért áldozatot is hozni. S ez a cél, nem volt más, 
mint az olimpián való részvétel és talán többüknek az olimpiai aranyérem. Úgy 
gondolom cél nélkül nem érdemes semmit sem csinálni, hiszen ha nincs cél, nem nagyon 
lesz eredmény sem. Ezért javaslom mindannyiótoknak, hogy így tanév elején tűzzetek 
ki magatok elé megvalósítható célokat. Talán egy – egy tantárgyból egy jeggyel jobbat, 
mint az előző évben vagy néhány tizeddel jobb tanulmányi eredményt. S tegyetek meg 
mindent, hogy megvalósuljon. Ehhez kérjétek a tanáraitok, szüleitek és társaitok 
segítségét. Hiszem, hogy így biztos sikerülni fog. – zárta gondolatait Nagy Noémi.
Majd emléklap átadásával, személyesen is köszöntött minden első osztályos tanulót. A 
tanévnyitót követően az osztályokfőnökök tartottak rövid tájékoztatót az osztályuknak, 
az első tanítási nap menetéről. (SA)
A 2021/2022-es tanévben első osztályos tanulók: Balassa Milán, Balogh Alex, Balogh 
Nimród, Ferenczi Balázs, Forintos Zalán, Gyulovics-Marton Zoltán, Horváth Anasztázia, Illés Flóra, Józsa Dániel, Kis 
Hanna, Mohammed Hamdan Ayub, Németh Áron, Noszlopy Noel, Pelczhoffer Martin Tamás, Pelikán Regina, Pintér Antónió, 
Piros Zoé Árven, Rózsa Emma, Takács Jázmin Barbara, Tarcsa Fruzsina, Torma Bence, 
Osztályfőnök: Antal Melinda   |   Napközis nevelő: Galler – Mike Éva   |   Gyógypedagógiai asszisztens: Imre Zsuzsanna 

Halimbai Kórus a Polányi Passiójátékban

A 8 tagú Halimbai Kamarakórus is aktív közreműködője volt az idei Magyarpolányi 
Passió misztérium-játékának. A 30 – 78 éves kor között lévő tagok: Kardics Erzsi néni, 
Balassa György, Varga Lászlóné Marika, Cser Aladárné Ildikó, Pintérné Németh 
Tímea, Márton Eszter, Babosné Hock Márta és Kovács Attiláné Ágota.
A próbák folyamatáról az előadások élményeiről Kovács Attiláné Ágota mesélt:
- Grőberné Adorján Renáta vezető által kaptunk meghívást a szereplésre. Nagy 
megtiszteltetésnek éreztük, s örömmel vettük az újbóli felkérést, hiszen már 2019-ben 
részesei lehettünk az előadás sorozatnak. A passió csapata közel 120 tagból áll, és 
nagyon jó érzés volt közéjük tartozni. A próbák először Halimbán zajlottak, majd később 
mi is bekapcsolódtunk a helyszíni polányi próbákba is. 
Ágota elmesélte, hogy maga a felkészülés mind fizikailag, mind mentálisan elég 
megterhelő volt. A próbák során gyakran kétszer-háromszor is végig kellett énekelniük 
a közel másfél órás repertoárt. A fellépések meghitt hangulata a szolgálatot, 
ajándékként megélt átéléssé formálta át.
- Úgy gondolom minden tag számára nagyon nagy élmény volt. Minden előadás 
megérintette a lelkünket is. A Passiójáték során – a szereplőkkel együtt -újra és újra 
átélhettük Jézus szenvedéstörténetét. Számomra az egész nyár legszebb élménye volt 
ez az időszak, feltöltötte a lelkemet, hogy ott lehettem és átélhettem. –zárta gondolatait 
Ágota. (SA)
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Egyéni kiállításainak száma meghaladja a hetvenet alkotásaival több száz csoportos bemutatón szerepelt a világ különböző 
tájain. A most Halimbán kiállított fotók között 12 db itt helyben a bányában készült, amelyeket a művész a falunak 
ajándékozott.  
Munkásságát számos díjjal ismerték el: Balázs Béla-díj, Pulitzer Emlékdíj, Érdemes- és Kiváló művész, Príma Primissima 
díjas, 2021-ben Fotóriporteri Életműdíjat kapott.
Záró gondolataiban a családjáról is mesélt:
-  Nős vagyok, két felnőtt fiunk van, Zsolt és András, s három unokánk. András tanár lett. Zsolt pedig blues-gitáros, előadó, 
zeneszerző, oktató. Máté unokám gyakran zenél együtt édesapjával Zsolttal, s most kezdi majd felsőfokú zenei tanulmányait. 
A feleségem mindenben társam volt, támogatta munkámat, így tényleg őszintén mondhatom, hogy semmit sem csinálnék 
most sem másként, elégedett vagyok az eddigi életutammal. Nagyon hálás vagyok a településnek, megtiszteltetésnek érzem, 
hogy meghívtak erre az eseményre, s kiállíthattam fényképeimet. (SA)



Rövid hírek az augusztusi programokról 
• Augusztus 14- 15-én rendezték meg Halimba legnagyobb rendezvényét a Nagyboldogasszony napi búcsút és Falunapot. 

Változatos kulturális programok várták a faluban élőket és az idelátogatókat.
•  Augusztus 31-én, kedden tartotta tanévnyitó ünnepségét az általános iskola. 

Mindkét programról ebben a számban olvashatnak részletes beszámolót.

Szeptemberi programok
• Szeptember 16-án, csütörtökön 10 órától sok szeretettel várják a kismamákat és gyermeküket, a Baba-mama 

szeptemberi klubfoglalkozása.
• Szeptember 23-án, csütörtökön 16 órakor lesz a Civil Magyar Falu program keretében felújított Petőfi S. u. 18 szám 

(önkormányzat épület és a pedikűrös között lévő ház) alatti épület ünnepélyes átadása. Ezúton sok szeretettel hívjuk és 
várjuk a falu lakóit az ünnepségre. 

• Október 2-án szombaton 9 órától Településfásítási programot hirdetünk, melynek keretében elültetünk 30 db 
nagyméretű fát, melyet pályázat keretében nyert településünk. A gyülekező helyszínét és a további részleteket, 
szórólapon és a szokásos online felületeken tesszük közzé. 

• X. „HALIMBA KUPA” Bringafesztivál - 2021. szeptember 25.
Rendező: Halimba Község Önkormányzata
Helyszín: Művelődési Ház-IKSZT, Halimba, Petőfi u. 22.
A bringás vetélkedő számai: ügyességi verseny, gyorsulási verseny (100 m), túraverseny (kb. 7 km)
2020-ban, a 25 éves Halimba Község Polgárőr Egyesület adott be pályázatot a Nemzeti Együttműködési Alap Mobilitás 
és Együttműködési kollégiumához, a Bringafesztivál megszervezéséhez, melyet támogatásban is részesítettek. 
Terveink szerint az idei évben is lesz főzés. Ehhez várjuk az utcai közösségek, baráti körök, klubok, intézmények, szülői 
szervezetek jelentkezését a művelődési házban, 2021. szeptember 17-ig. Az őáltaluk készített vacsora megvásárlásával, 
a helyi Hársfa Óvoda és a Dr. Szalai Miklós Általános Iskola Alapítványait, azon keresztül a gyerekeket támogatják! 
Ezzel kapcsolatosan bővebb információ a művelődési házban kérhető.

A verseny részletes kiírása és szabályzata, rövidesen a postaládákba bedobott szórólapokon, a facebook közösségi oldal 
Művelődési Ház IKSZT Halimba oldalán lesznek olvashatók. 

Állandó programjaink
• Ingyenes testmozgási lehetőség Mozdulj Halimba! elnevezéssel minden szerdán 18 órától Tálosi Katalin edző várja az 

érdeklődőket. 
• Minden hónap harmadik csütörtökén (szept. 16.) újra lesz Kertbarát kör. Vezetője Poór Istvánné, szakmai vezetője Imre 

Zsuzsanna. Sok szeretettel hívják és várják a kertbarátokat.
A programok változásának jogát fenntartjuk. A rendezvények pontos időpontját és a részletes programokat keressék a 
postaládákba bedobott szórólapokon. Emellett figyelmükbe ajánljuk településünk honlapját a www.halimba.hu–t és a 
facebook közösségi oldal Művelődési Ház IKSZT Halimba oldalát is, ahova szintén aktuális információkat teszünk fel.

Művelődési ház hírei

Színes programok a falunapon

Augusztus második hétvégéjén volt a település legnagyobb rendezvénye a 
Nagyboldogasszony napi búcsú és Falunap. Változatos kulturális programok várták 
a faluban élőket és az idelátogatókat.  – mondta Lukács Zsanett művelődésszervező. 
A szervező elmondta, hogy próbálták úgy összeállítani a programokat, hogy a család 
minden tagja megtalálja az életkorának és érdeklődésének megfelelőt. Az idei évben a 
Veszprém Megyei Önkormányzat pályázata is segítette, hogy minőségi szórakoztatás 
várja a falu lakóit és az ide látogatókat. Szombat reggel zenés ébresztővel indult a 
nap. A zene- és tánckedvelők mindkét napon számos program közül válogathattak. 
Csak néhány a gazdag választékból: szombaton Borsos Dominika és Nagy-Torma 
Krisztina harmonika koncertje, Módri Györgyi és Körösi Csaba színművészek, Basic 
táncstúdió fiataljai léptek fel, vasárnap pedig Horváth Andor színművész Szécsi Pál 
zenés nosztalgia műsora, Niki-Miki és a Csinibabák retrock showja, Balkon Fanatik 
Plusz együttes zenéje nyújtott kellemes kikapcsolódást. A gyerekeket a Drazsé 
zenekar és a Szeleburdi Színház előadása szórakoztatta, de volt Fanyűvő játékpark, 
kézműves foglalkozás, ugrálóvár, nosztalgia kisvonat, arcfestés és lufibohóc is. A 
sportkedvelők sem unatkoztak, hiszen gyermek focibajnokság, harcművészeti és 
szkander bemutató is volt. Szombat este pedig az önkormányzat vacsorával 
vendégelte meg a résztvevőket. Mindkét napon a település vendége volt Benkő Imre 
nemzetközileg elismert fotóművész, akinek alkotásait a nagyteremben lehetett 
megtekinteni. A szombat esti bálon a Crazy zenekar húzta a talpalávalót, az éjféli 
sztárvendég Baby Gabi volt. A vasárnapi bál sajnos a hirtelen jött viharos időjárás 
miatt elmaradt. 
A szervező elmondta, hogy nagyon örül, hogy az eddigi évekhez viszonyítva sokkal 
magasabb volt a részvétel a falunapon. Záró gondolatában hozzáfűzte, ezután is szívesen veszi, ha a falu lakói megosztják 
vele a véleményüket, legyen az dicséret vagy építő jellegű kritika. Hiszen így tud majd olyan rendezvényeket, programokat 
szervezni, amely a lakosság minél nagyobb rétegének az igényeit kielégíti. 
A zökkenőmentes lebonyolításhoz támogatók és segítők is nagyban hozzájárultak- hangsúlyozta. 

„Mindig az emberek felől szemlélem a világot…” - beszélgetés Benkő Imre fotográfussal.

Az idei Falunap egyik kiemelkedő programja volt, Benkő Imre fotográfus kiállítása a 
Művelődési Ház nagytermében.  A kiállított képek között több olyat is láthatott a közönség, 
amelyet itt Halimbán, a bányában fényképezett. Ezen a hétvégén a nemzetközi díjakkal, 
köztük 2021-ben Fotóriporteri Életműdíjjal elismert fotóművész is itt tartózkodott a faluban. 
Így lehetőségem nyílt személyesen is beszélgetni vele. 
Benkő Imre Budapesten született 1943-ban, de a háború után vegyész édesapja a Bakonyi 
Bauxit Bánya vállalatnál kapott állást és Devecserbe, majd onnan a Szőc - Határvölgyi 
bányászlakótelepre költöztek, itt töltötte gyermekkorát. Bejáró tanulóként Szőcre járt 
általános iskolába, majd az Ajkai Gimnáziumban 1961-ben érettségizett. 
- Az első lakók között költöztünk Szőc – Határvölgybe. Kezdetben csak öt ikerház volt, majd 
folyamatosan bővült a telep. Az erdő közepén, idillikus környezetben éltünk. A házunk elől 
indultak a munkások a bányába. Ezt napi szinten láttam. Édesapám fontosnak tartotta azt is, 
hogy megismerjem a munka világát, s kamaszként nyári szünetben megismertem az erdészeti 
munkák számos területét a fa vágásától az erdő ritkításáig.  A gimnázium utolsó évének 
nyarán a bányánál is dolgoztam, mint csillés. Mivel mindig is vékony testalkatú voltam, hát 
embertpróbáló feladat volt a nehéz csillék tologatása. 
Középiskolás éveiben gyakran járt biciklivel Halimbára is. A téli időszak kivételével, 
itt tette le a biciklijét és ült fel az ajkai buszra, mikor iskolába ment. Mint minden 
fiatal ő is átjárt a bálokba, filmvetítésekre. Az érettségit követően pedig Budapestre 
került, híradástechnikai műszerésznek tanult. 
A fényképezéssel már Budapesten, 20 évesen került kapcsolatba. Fiatalok 
fényképezgettek a ház udvarán ahol élt. Ez nagyon megtetszett neki, és megvette az 
első fényképezőgépét, ami egy német gyártmányú Altrix gép volt. Közben 
megismerkedett olyan emberekkel, akik alkotásként tekintettek a fényképezésre. 
- Jártuk a várost és fényképeztünk. Megtanultam az előhívás technológiáját is, aztán 
amatőr pályázatokra is elkezdtem küldözgetni a fényképeimet. Majd katona is 
voltam, ahol szintén lehetőségem volt fotópályázatokon részt venni. Az áttörés 1968-
ban következett be, amikor megnyertem az Országos Ifjúsági Kiállítást, s annak 
fődíját és több díját is, köztük az MTI (Magyar Távirati Iroda) díját is.  A zsűriben 
foglalt helyet az MTI fotóigazgatója, aki hamarosan megkeresett és munkát ajánlott. 
Itt dolgoztam az Aktuális rovatnál, ahol a kultúra területét kaptam. Iskolák, óvodák, 
kiállítások megnyitóján, színházakban fényképeztem. 
Emellett tudatosan haladt a maga útján, célul kitűzve, hogy megismerje az élet 
minden területét. A pesti utca fényképezése nagyon inspiráló közeg volt a számára. 
Majd a színházi világból a pantomim művészet és később a balett került a látókörébe:
- Nagyon kreatív dolog volt a pantomimot fényképezni. Szinte alkotótárs lettem 
ebben a művészetben. Majd beszippantott a balett világa. Először a 
balettnövendékeket fényképeztem, majd Markó Ivánt követve Győrbe mentem a 
Győri baletthez. Már ekkor éreztem, hogy engem az alkotó embernek az 
alkotókészsége inspirál a fényképezéskor. Ez minden műfajban a mai napig is így van, 
legyen művészet vagy akár a munkásemberek fényképezése.
1986-től eljött az MTI-től, majd több újságnak is dolgozott, de a munkanélküliek 
világába is bele kóstolt. 1988-tól 2000-ig Magyar Iparművészeti Egyetemen a 
dokumentarista fotográfia óraadó tanára lett. 1993-tól szabadfoglalkozású 
alkotóként, hosszú távú fotósorozatain dolgozott, közben utazott a világ számos 
országába, ahol érdeklődése az emberekre, a társadalmi és szociális struktúrákra irányult. 
- Ars poétikámat az ember és a környezetének vizuális értelmezéseként tudom megfogalmazni. A való világ sajátos 
dokumentatív ábrázolása érdekelt. Olyan korlenyomatokat, metszeteket kerestem, ahol az emberi érzéseket, hangulatokat 
az arcokon, gesztusokon keresztül a környezet is ábrázolódjon. Ilyen volt például az Acélváros címmel 9 éven át fényképezett 
ózdi fotóesszé. Úgy érzem e sorozat elkészítéséhez azért hozzájárultak a gyermekkorban Szőcön szerzett bányaélményeim. 
Benkő Imrének nyolc fotóesszé albuma jelent meg: „Acélváros”, „Szürke fények”, „Arcok”, „Blues”, „Utak”, „Ikrek”, 
„Horizont”, „Acél-Mű”. 2018-ban pedig  Palotai János: elkészítette  „Benkő Imre Élet-Mű” című monográfiáját. Tagja a 
Magyar Fotóművészek Szövetségének, a Magyar Újságírók Országos Szövetségének és a Magyar Alkotóművészek Országos 
Egyesületének. 2012-ben pedig, a Magyar Művészeti Akadémia rendes tagja lett. 

Ezúton mond köszönetet: 
Támogatóknak: Halimba Község Önkormányzata, Kúti Presszó és falatozó, Emberi Erőforrások 
Minisztériuma, Veszprém Megyei Önkormányzat, Veterán Járművek Baráti Köre, Együtt a Jövőért Halimbán 
Egyesület, Nyirád Polgárőr Egyesület, Jánosi Istvánné, Paksa Milán.
Diáksegítőknek: Inhof Korina, Lendvai Flóra, Schvarczkopf Mónika, Kapeller Felícia, Szabó Csaba, Busznyák 
Ferenc, Szegletes Kornél, Horváth Zsófia, Kovács Bogáta.
A két nap programjainak konferálásáért Bellai Orsolyának.
A zenés ébresztőt lebonyolítóknak.
A községgazdálkodás, az emlékház és a művelődési ház, a védőnői szolgálat dolgozóinak.
Valamennyi fellépőnek és a háttérprogramok segítőinek. (SA)


